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PODGORICA

ObavjeStavamo Vas da ce na osnovu Clana 187 Poslovnika Skupstine 
Cme Gore, ovIaSceni predstavnik Kluba poslanika BoSnja6ke stranke, poslanik 
mr Ervin Ibrahimovd, postaviti pitanje predsjedniku Vlade Cme Gore na Osmoj 
- posebnoj sjednici Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2023. godini koja 
je zakazana za 28. decembar 2023. godine.

Predsjednik poslanickog kluba, 
Amer Smailovid
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Broj: 25-12-1/23 
Datum: 25.12.2023. godina

SKUPSTINA CRNE GORE

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupgtine Cme Gore, postavijam 
sledece pitanje predsjedniku Vlade Cme Gore, gospodinu Milojku Spajicu:

Postovani predsjednice Vlade,

Sjever Crne Gore ima ozbiljan potencijal za privredni razvoj, 
posebno u oblastima turizma, poljoprivrede i drvoprerade, koji bi mogao 

da da snazan zamah ukupnoj privredi Crne Gore i uspori i zaustavi 
demografsko pra£njenje sjevera.

Sta Vasa Vlada planira da uradi u narednom periodu kako bi se 

iskoristili razvojni potencijali, dinamizirao razvoj i stvorili bolji uslovi za 

2ivot i prlvredjivanje na sjeveru Crne Gore, sa akcentom na opstine u 

kojima 2ive Bosnjaci, kao sto su Rozaje, Flav, Gusinje, Petnjica, Berane, 
Bijelo Polje i Pljevija?

OBRAZLOZENJE:

Cma Gora je neravnomjemo regionalno razvijena drzava sa znacajnim 
razlikama u socio-ekonomskom razviju Izmedu nerazvijenog sjevenog 1 
razvijenog centralnog i jumog regiona. Posebno su nerazvijene lokalne 
samouprave u kojima vecinu predstavljaju manje brojni narodi. Sa druge strane 
postoje nedvosmisleno jasni indikatori da sjevemi region raspolaze znadajnim 
potencijalima za razvoj ne samo tog regiona nego cijele Cme Gore.
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Moje pitanje je §ta VaSa Vlada planira da uradi konkretno kako bi se ubrzala 
dinamika realizacije razvojnih projekata, ali i koje nove projekte planirate, a 
koji bi za posledicu imali brzi socio-ekonomski razvoj sjeveme regije sa 
akcentom na opStine u kojima zive Bo§njaci, kao sto su Ro2aje, Plav, Gusinje, 
Petnjica, Berane, Bijelo Polje i Pljevlja.

Poslanik, 
Mr Ervin Ibrahimovid
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Cma Gora 
Vlada Cme Gore 

Predsjednik Vlade

Adresa: Rimskitrg46, 
81000 Podgorica, Crna Gora 
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fax: +382 20 234 306 
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Klub poslanika Bosnjacke stranke 
Poslanik, g-din mr Ervin Ibrahimovic

POSLANICKO PITANJE

Sjever Crne Gore ima ozbiljan potencijal za privredni razvoj, posebno u oblastima 

poljoprivrede i drvoprerade, koji bi mogao da da snazan zamah ukupnojturizma,
privredi Crne Gore i uspori i zaustavi demografsko praznjenje sjevera.
§ta Vasa Vlada planira da uradi u narednom periodu kako bi se iskoristili razvojni 

potencijali, dinamizirao razvoj i stvorili bolji uslovi za zivot i privredivanje na sjeveru 

Crne Gore, sa akcentom na opstine u kojima zive Bosnjaci, kao sto su Rozaje, Plav, 
Gusinje, Petnjica, Berane, Bijelo Polje i Pljevlja?

ODGOVOR

Uvazeni posianice Ibrahimovicu,
Dozvolite da se najprije slozim sa Vasom konstatacijom u vezi razvoja sjevera. 
Vjerujem da smo obojica, imajuci u vidu nase porijeklo, najbolje svjesni potencijala 

sjevera i nazalost, jednako tako, visedecenijske zapostavljenosti ovog dijela Crne 

Gore.
Slozicemo se da je porazavajuci podatak da je u 13 od 25 crnogorskih opstina 

dominantno na Sjeveru evidentirano znacajno manje stanovnika nego 2011. godine.

http://www.gov.me/mpsv


To nije samo rezultat losih uslova zivota, vec i posljedica izgubljene nade i vjere u 

bolju buducnost iz politickih pamfleta.
Ovo je, izmedu ostalog, jedan od razloga zasto je bilo vazno da odrzimo Popis 

stanovnistva i dobijemo podatke koji ce adekvatnije usinjeriti razvojne politike.

Postovani poslanice,
Vracam se na Vase konkretno pitanje i koristim priliku da izrazim sopstveno 

uvjerenje da cemo sjeverni region najbolje unaprijediti kada ga bolje povezemo sa 

ostatkom Crne Gore, a onda i sa regionom.
Zato je apsolutni prioritet da do 2030. godine kompletiramo putnu infrastrukturu. 
Prvi korak u tom pravcu je nastavak izgradnje auto-puta, a kako sam najavio, plan je 

da na dionici od Mateseva do Andrijevice radove pocnemo vec u septembru, za sta je 

u 2024. godini planirano 90 mil. €.
Dalja izgradnja putne infrastrukture znacice povezivanje sa ostalim regionalnim 

centrimai Pristinom, Skopljem i dalje Grckom, a na drugoj strani preko Pljevalja sa 

Sarajevom i zavrsetkom projekta autoputa preko Boljara sa Beogradom.

Takode, za lokalnu infrastrukturu planiran je iznos od oko 33 mil. €, gdje su 

dominantno projekti vezani za asfaltiranje i adaptaciju seoskih puteva i prigradskih 

naselja cime se zeli pospjesiti ruralni razvoj.
Nas odnos prema sieveru iasno je iskazan i u broikama kroz budzet za, narednu
godinu. Naime. planirano je da 179 mil € od ukupno 240 mil € Kapitalnog budzeta
hude usmjereno na proiekte u sievernom regioniL
Treba imati u vidu i cinjenicu da ce izgradnja druge dionice autoputa, cija je 

procijenjena vrijednost 605 miliona eura, ali i zavrsetak drugih velikih saobracajnih
budzetu Crne Gore za 2024. godinu,projekata prepoznatih predlozenim Zakonom o 

poput izgradnje i rekonstrukcije dionica Lubnice-jezerina [procijenjena 65 mil.€), 
Kolasin-Mojkovac [55 mil.€), Lepenac-Berane [36 mil.€], Barski most-Dobrakovo [20 

mil.€), Plav-Bogicevica [29 mil.€}, Rozaje-Spiljani [26 mil.€], Bisevo-Vuca [19 mil.€], 
Petnjica-Bioca [11 mil.€}, Pljevlja-Metaljka [18 mil.€], Vrulja-Miljakovici [9 mil.€] i 
tunela„Lokve" [11 mil.€], doprinijeti znacajno boljem povezivanju sjevernogregiona 

sa centralnim i juznim regionom, ali posebno sa nasim susjedima.



Vlada je predlozila Skupstini izmjene regulatornog okvira za finansiranje
oko dodatnih 10 miliona eura

Takode,
lokalne samouprave zahvaljujuci kojima ce 

povecati izdavajanja za opstine na sjeveru.
Dozvolite mi da podsjetim i da ce se mjere predvidene u oblasti penzijske reforme i 
povecanje minimalne penzije za oko 74 hiljade nasih sugradana, ali i predstojece 

aktivnosti na uvecanju minimalne zarade, znacajno odraziti na kvalitet zivota nasih

se za

sugradana sirom zemlje, pa i na sjeveru.
kako ste i u Vasem pitanju posebno istakli sjever ima potencijal uOsim navedenog, a 

oblasti poljoprivrede i drvoprerade.
Svjesni tog potencijala Vlada ce preko Ministarstva poljoprivrede, sumarstva i 
vodoprivrede za 2024. godinu defmisati program mjera namjenjenih za 

poljoprivredu i ruralni razvoj u iznosu od preko 80 mil eura (nacionalnih i EU
sredstava).
Kroz tri glavna seta mjera: direktna placanja u poljoprivredi, mjere zajednicke 

organizacije trzista i investicione mjere niralnog razvoja, nastavicemo sa podrskom 

koje ce se sprovoditi u cilju jacanja dohotka poljoprivrednog proizvodaca, 
modernizacije proizvodnje, jacanja samoodrzivosti snabdijevanja hranom, uvodenje 

inovacija i standarda kvaliteta u proizvodnju, te stvaranja uslova za pokretanje 
poslovanja u oblasti poljoprivrede i ruralnog turizma. Neizostavan segment podrske 

predstavljaju i izdvajanja za lokalnu infrastrukturu, te ulaganja u stvaranje uslova za 

pokretanje i razvoj seoskog turizma.
Pored nacionalnih sredstva, veliki segment ulaganja predstavlja IPARD program, 
kojim se obezbjeduju investicije kroz podrsku za povecanje otpornosti 

poljoprivrednog sektora, kao i postepeno uskladivanje sa pravilima i standardima 

Evropske unije, kroz ostvarenje ekonomskih, socijalnih i ciljeva zastite zivotne
sredine.
Takode, u planu je da se pocev od 2025. godine defmisu podrucja sa posebnim 

ogranicenjima u poslovanju, pa ce poljoprivrednici sjevernih regija biti dodatno 

subvencionisani kroz sistem direktnih placanja.
Informacije radi, u narednom periodu planiramo i sprovodenje novog GORA projekta, 
koji ce biti implementiran na teritoriji 14 crnogorskih opstina dominantno sa sjeyera. 
Vrijednost projekta iznosi 10 miliona grant podrske, a cilj je upravo poboljsanje 

uslova na poljoprivrednim gazdinstvima u ruralnim podrucjima.



U cilju jacanja savjetodavnih sluzbi koje predstavijaju servis za crnogorske 

poljoprivredne proizvodace, isticem da smo se, pored postojecih centara na sjeveru - 
u Beranama, Bijelom Polju i Pljevljima, odlucili na otvaranje odjeljenja u Rozajama i 
Plavu, kako bi ove servise ucinili pristupacnijima korisnicima iz ovih opstina. Takode, 
vazno je napomenuti da se regionalne Kuce poljoprivrede otvaraju u Beranama i 
Pljevljima, cime cemo dobiti administrativne centre u funkciji poljoprivrede 

objedinjene na jednom mjestu.
Dakle, na ovaj nacin prepoznata je puna komplementarnost i konzistentnost 
odabranih mjera koje ce se sprovoditi kroz Agrobudzet i IPARD program, sto 

potvrduje jasnu opredjeljenost Vlade Crne Gore da sprovodi strateske ciljeve u oblasti 
poljoprivrede i ruralnog razvoja i ujedno sprovodi usaglasavanje poljoprivredne 

politike sa EU agendom.

Uvazeni poslanice,
Sve prethodno navedeno samo potvrduje cvrstu opredijeljenost Vlade da stvori 

neophodne uslove za ubrzani razvoj i ostvarivanje svih potencijala opstina sa sjevera 

Crne Gore, zaustavljanje negativnog trenda odliva stanovnista i postavljanje osnove 

za nove investicije i zaposljavanja.
Bez pretenzije da izlistavamo sva obecanja i planove - zelim vrlo jasno da porucim 

Varna i svim gradanima na sjeveru Crne Gore da ce 44. Vlada posveceno i predano 

raditi na jacanju kvaliteta zivota svakog pojedinca. Taj pristup ovoga puta mora biti 
sistemski - kako bi dao rezultate na duze staze.
Na tom putu cu, posebno cijeneci vase visegodisnje iskustvo u ovoj oblasti, vrlo rado 

saslusati Vase i sugestije kolega iz poslanickog kluba Bosnjacke stranke.

Siguran sam da cemo u dijalogu kakav je iskazan tokom prethodna mjeseca, a na 

temelju koga smo uspjeli da pokrenemo brojne procese poput Popisa stanovnistva, 
domacinstva i stanova i napravimo znacajne iskorake na planu evropske integracije 

Crne Gore - uspjeti da zajednicki dodemo do rjesenja koja ce znaciti bolju i razvijeniju 

Crnu Goru za sve nase gradanke i gradane.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK VLADE 

Milojko Spajic

'


